
Český jazyk
Vzor hrad

Učebnice strana 100 – 102
Dle  vzoru  hrad  se  skloňují  podstatná  jména  rodu  mužského (TEN)  neživotného (názvy věcí) 
zakončená v 1. pádu čísla jednotného tvrdou (h, ch, k, r, d, t, n) nebo obojetnou souhláskou (b, f, 
l, m, p, s, v, z) a ve 2.pádu čísla jednotného koncovkou -u nebo -a ( bez hradu, bez lesa).
Je to vzor tvrdý, v koncovkách píšeme y (hrady, lesy, pásy, hřiby, buky, dopisy, mobily, filmy, ploty, 
rozkazy, topoly, chodníky, jazyky, břehy, rohy …)

               Úkol: Cvičení 3 na straně 101 napiš na papír. Do závorek napiš vzor, podle kterého se 
podstatná jména skloňují. 
Př: Zahrady (ženy) jsou ohrazeny ploty (hrady).
 P r áci si  ulož do svého portfolia . 

Toto  učivo  si  procvič  v  Pravopisu  podstatných  jmen  hrou  a  v  Pravopisných  pětiminutovkách. 
Ponechám na tvém rozhodnutí, kolik cvičení uděláš.

Pilní žáci napíší hodně cvičení. 
  
Méně pilní žáci procvičí několik vybraných cvičení.  

Lenoši udělají málo práce.                     (Lenochu! Dej si pozor na blesky!)


